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Vooruitkijken is ook achterom zien. 

In dit ledenblad vind u verschillende 
ondenverpen die zowel achter ons liggen als nog 
in het verschiet. 
En daarbij gaat het zowel om DE MENSEN die 
iets met de Plantage hebben als ALLE 
ONDERWERPEN die over het park en de 
omgeving gaan. Beiden vormen ze de pijlers 
onder de vereniging en in feite ook van de stad. 
De betrokkenheid van de Plantage bewoners 
met hun omgeving is groot en in dit ledenblad 
kunt u daar voorbeelden van vinden. Fijn is dat 
dit ook gezien en gewaardeerd wordt, we 
hebben zojuist weer een stimuleringspremie 
Wijkbeheer gewonnen en dat geeft de wakkere 
burger moed. 
Vooruitkijken vinden we belangrijk als het gaat 
om de afronding van de renontie: de KOP van 
de Plantage moet er in de toekomst anders uit 
gaan zien. Jammer dat de gemeente niet de 
voortvarendheid in praktijk heeft gebracht die 
met de mond beleden is als het gaat om de 
aanpak van de Binnenstad. Wij hebben die 
handschoen opgenomen en zijn met de 
klankbordgroep en ledenvergadering een eigen 
toekomstnota aan het maken, u leest in dit blad 
enkele konklusies. 
Uiteraard is er aandacht voor de feesten, Sint 
Maarten was een kinderfeest en de Sint komt er 
aan. De kerstboom is onderweg en wij hopen dat 
u de data al in uw agenda wilt zetten. Een tijd 
om zinvolle dingen te vieren staat voor de deur, 
en een nieuw verenigingsjaar komt al bijna om 
de hoek kijken. We zullen dat jaar gaan 
beginnen met een nieuwe voorzitter, omdat de 
huidige gaat vertrekken. 
Ook dat is vernieuwing, alvast vooruitkijkend 
kunnen we hier wel schrijven dat we daarbij 
best wel even achterom zullen kijken. 

Bert van Kan : vertrekkend voorzitter 



VOORZITTER VERTREKL 
Begin 1999 zal onze huidige voorzitter Bert van 
Kan, die vanaf de oprichting in september 1995 als 
zodanig actief is, die hamer neerleggen. Enerzijds 
is 3,5 jaar een mooie tijd, daarnaast woont bij 
inmiddels niet meer in het gebied zelf. We vinden 
het jammer, maar het is zo. 
Uiteraard gaan we hier nu niet al een 
afscheidsspeech houden, maar we kunnen wel 
zeggen dat we bij de start van onze vereniging 
dankbaar gebruik hebben gemaakt van zijn kennis, 
ervaringen en contacten in de plaatselijke politiek 
en ambtenarij . Ook zijn persoonlijke inzet en 
ervaring bij vergaderingen en de ledenkrant 
hebben onze vereniging een flinke zet en inhoud 
gegeven. 

Inmiddels staan we op de plaatselijke agenda en 
zou je kunnen zeggen, hebben we een stijl van 
actief en ook wakker "burger-zijn " ontwikkeld met 
elkaar die bij al onze relaties goed overkomt. 
Inmiddels zijn we opgenomen in de plaatselijke 
netwerken en vergadercircuits en hebben politieke 
lijntjes. Die contacten worden inmiddels ook breed 
in het bestuur verdeeld, we hebben actieve leden 
die meedenken over de toekomst vin het gebied, we 
hebben actieve werkgroepen die zorgen voor 
verhoging van de kwaliteit van het wonen in ons 
gebied. Het is met de vereniging wellicht net als 
met het park: af en toe wisselt de inrichting, een 
struik weg en ook weer bomen erbij, een tweede 
pad en ook mensen verhuizen. 

Daarom richten wij ons nu op al die leden met de 
vraag of er iemand is die het leuk vindt om voor 
een aantal jaar voorzitter te zijn van het bestuur. 
Een beetje ervaring met omgaan met "de 
gemeente" is wel handig. Een avond voorzitten 
moet je wel liggen en af en toe een brief schrijven 
hoort er bij . Voor de rest zit er een ploeg 
enthousiaste bestuursleden die met elkaar het werk 
verdelen en onderling goed contact houden. 

Mocht je vragen hebben daarover dan kan je altijd 
iemand van het bestuur of gericht naar Bert bellen 
natuurlijk. 

JONGEREN BEROOFD 
In Het Nieuwe Stadsblad van 12 november werden 
we opgeschrikt door een klein berichtje op de 
voorpagina: op het parkeerterrein bij de 
muziekkoepel zijn tien jongeren bedreigd en 
beroofd door drie onbekende jongens. Hun 
portemonnees werden leeggehaald en één van de 
jongeren werd gedwongen geld te pinnen bij het 
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postkantoor. 
Dat bedreiging en beroving zo vlak voor je deur 
gebeuren, maakt je wel aan het schrikken. Onze 
jongens en meisjes staan gewoon in hun eigen 
buurt een beetje te kletsen op hun vaste plek! Het 
bestuur van De Plantage vond dat de jongens wel 
een opstekertje konden gebruiken tegen de schrik, 
daarom kregen ze allemaal een chocoladeletter P. 

p 
SCHILDJE LANGE NIEUWSTRAAT 101 
Wij zij er bijzonder trots op, dat een van onze 
buren de restauratie van zijn huis heeft bekroond 
gezien met een Scydam-schildje. 
Jan van Stigt Thans en zijn vrouw hebben 
ruim 5 jaar aan de restauratie gewerkt en mogen 
trots zijn op het behaalde resultaat. 
Aan de hand van een restauratieplan werd het hele 
huis zoveel mogelijk teruggebracht in de 
oorspronkelijke staat van 1856, toen het als 
woonhuis werd gebouwd. 
In het begin van deze eeuw werd het pand verkocht 
aan de Rotterdamsche Bankvereeniging, die o.a. 
het plafond op de begane grond verlaagde en in de 
kelder een kluis liet aanbrengen en enkele kamers 
bouwen. 
Oorspronkelijk stonden er ook stoeppalen en 
smeedijzeren hekwerk voor het huis, maar deze 
moesten op een bepaald moment verdwijnen 
vanwege het verkeer. 
Waren de bovenverdiepingen eerst nog als 
woonhuis in gebruik, later werd ook deze ruimte 
tot kantoor verbouwd. Hierbij verdween veel 
historisch materiaal. 
Bij de restauratie is eerst het verlaagde plafond van 
de voorkamer op de begane grond verwijderd. Nu 
siert een prachtige plafondschildering het kantoor 
van Jan; deze is vermoedelijk afkomstig uit een 
koopmanshuis ten tijde van het bombardement van 
Rotterdam. 
Volgens plan werd vervolgens de smeedijzeren 
veranda aan de achterkant vernieuwd. Bij deze 
werkzaamheden werd aan de zijkant een echte 
ijskelder ontdekt! 
Daarna kwam de hele buitenkant aan de beurt, een 
geweldig omvangrijke klus. Tot slot werden de 
entree en de hal zoveel mogelijk in de oude staat 
teruggebracht, met materialen die de 
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oorspronkelijke zoveel mogelijk benaderen. 
Klaar is de restauratie nog niet, op de begane 
grond moet nog het een en ander gebeuren. Maar 
wij zijn als buren zo trots op het resultaat dat een 
bloemetje namens de vereniging werd aangeboden 
op de Open Monumentendag. 

AAP 

Zoals u in het Stadsblad en in de huis-aan
huisfolder heeft kunnen lezen, is de gemeente van 
plan de huidige afvalinzameling te vervangen door 
de zogenaamde Afval Apart Punten. 
Dit worden ondergrondse containers, waarvan 
alleen een buis boven de grond uitkomt. 
Op de plaats van de huidige glas- en GFT
containers tegenover het Postkantoor moet zo'n 
AAP komen met glas-, papier- en GFT-containers. 
Niemand is natuurlijk tegen gescheiden 
afvalinzameling, maar als bestuur hebben wij wel 
bezwaar gemaakt tegen de bouw van zulke 
containers op deze plek op dit moment. 
Immers de hele Kop van de Plantage moet nog 
opnieuw ingericht worden en daarvoor zijn nog 
geen plannen ontwikkeld. Wij hebben bepleit dat 
het Afval Apart Punt in de Plantage wordt 
opgenomen in het Herinrichtingsplan voor de Kop. 
Dan kunnen we er ook zeker van zijn dat er geen 
onnodige beschadiging aan boomwortels onstaat. 
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AFSCHEID ZUSTERS 
Ook wij, het bestuur van de Plantage, vonden het 
jammer dat de zusters het klooster in de Tuinlaan 
gaan verlaten. De zusters hebben zich steeds 
enthousiast getoond voor de bewonersvereniging 
en hun steun eraan gegeven. Het kaarsenconcert 
begin dit jaar was daarvan het hoogtepunt en als de 
zusters niet hadden hoeven te verhuizen, waren er 
zeker meer concerten georganiseerd. Daarom heeft 
het bestuur aan de zusters een afscheidcadeautje 
aangeboden in de vorm van een doos bonbons van 
de Bonte Koe, vergezeld met een brief. De zusters 
hebben dit bijzonder op prijs gesteld en wensen in 
hun bedankje de Bewoners-vereniging veel succes! 

KORTEPLANTAGEBERICHTEN 

Nieuw kroost ........... Proost !!!!!!!!!!!!! 
Oktober heeft ons twee nieuwe bewoners 
opgeleverd. Zij zijn het zich nog niet bewust maar 
zij wonen recht tegenover elkaar dus dit kan dit in 
de toekomst veel speelplezier opleveren. Op 3 
oktober is Cleo geboren, dochter van Meta en 
FrithjofBoonstra op de Tuinlaan 16. Op 9 oktober 
is Julian gevolgd, zoon van Aerd en Mirjam de 
Boode, Lange Nieuwstraat 13 b. 
Cleo en Julian welkom in de Plantage ! 

Sinterklaas 
Voor iedereen die nog geen uitnodiging heeft 
ontvangen: Sint Nicolaas komt op 29 november in 
de Plantage. Voor meer informatie: Annie 
Ronteltrap, Hoofdstraat 309, tel. : 4264246. 

Kerst 1998 
Op 13 december is het weer zo ver, kerstviering in 
de Plantage. Weet u het nog? Gezamenlijk een 
grote boom optuigen met de versierselen van de 
kinderen, samenzang, Glühwein, kaarsjes, bij 
babbelen en als hoogtepunt de ontsteking van de 
kerstverlichting. Noteren dus in de agenda, zondag 
13 december, aanvang 16.00 uur. 



PIEN'S GALLERY 
Eindelijk is het dan zover; sinds september is 
'Pien's Gallery' gevestigd in het grote witte pand 
op de hoek van de Hoofdstraat (nummer 42), net 
over de Hoofdbrug. Voor degenen die mij nog niet 
kennen zal ik wat meer over mezelf en mijn galerie 
vertellen. 
Mijn naam is Pien Westerveld, ik ben 19 jaar en 
woon al jaren hier in Schiedam, boven 
postzegelhandel Java. 
Sinds een aantal jaren schilder ik met acryl en 
schep ik papier. Thuis had ik een ateliertje, het was 
eigenlijk een keukentje achter de postzegelwinkel 
van 2 bij 3 meter, wat veel te klein werd. Nu ben ik 
met mijn atelier naar de overkant verhuisd. 'Pien 's 
Gallery' is naast een galerie tevens een winkel. 
Behalve mijn schilderijen en handgeschept papier 
verkoop ik leuke cadeautjes en curiosa. Ik geef 
workshops in: papierscheppen, het van zijdevezels 
papier maken, het verven van zijdevezels en het 
maken van kransen met natuurlijke materialen. 
Een suggestie: voor kinderfeestjes kom ik met mijn 
spullen bij u thuis en mogen kinderen zelf hun 
papier maken (tegen een beetje rommel moet u 
geen bezwaar hebben). Kinderen vinden het 
prachtig om hun eigen papier te maken is mijn 
ervaring vanuit wijkcentrum de Erker. Voor 
volwassenen is papierscheppen zeer rustgevend. 
Ook doe ik aan ' henna-painting'. 
Nieuwsgierig geworden? Kom eens een kijkje 
nemen in Pien's Gallery. Openingstijden: 
dinsdag t/m vrijdag van 13.00 uur tot 17.00 uur, 
zaterdag van 11.00 tot 16.00 uur en op afspraak 
geopend (tel: 010-4268121). 

Pien Westerveld 

TEKEN- EN KLEURWEDSTRIJD 
Voor kinderen van 4 t/m 8 jaar en 9 t/m 12 jaar 
wordt er een teken- en kleurwedstrijd 
gehouden. Lever jouw tekening vóór 5 
december in bij Pien of bij Postzegelhandel 
JAVA. Uit beide groepen worden twee 
tekeningen geloot en de kinderen die deze 
tekeningen hebben gemaakt, mogen 
woensdagmiddag 9 december gratis 
papierscheppen. 
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SINT MAARTEN 
Dit jaar is er luid gezongen op 11 november, de 
viering van Sint Maarten. Vorig jaar was het nog 
wat aarzelend en kenden veel kinderen de tekst 
niet. Na een middagje oefenen in de speeltuin, 
tijdens prachtig weer en onder het genot van een 
kopje warme chocolademelk was dat dit jaar 
anders en was iedereen er klaar voor. 
Om 19. 00 uur vertrok een hele stoet kinderen, 
weer meer dan afgelopen jaar, richting de diverse 
huizen. Het hele repertoire werd iedere keer 
luidkeels gezongen, verlicht door de vele 
zelfgemaakte lantaarntjes. Op ieder adres werden 
zij geweldig ontvangen en beloond met snoep of 
fruit. De mandjes, handjes en wangen waren dan 
ook snel gevuld en na een uurtje zijn we 
huiswaarts vertrokken. Een ding is zeker, volgend 
jaar komen we terug en bellen dan wellicht bij u 

PARK ... DERDE FASE. WENSENLIJST 
Afgelopen weken is hard gewerkt in het park. Het 
tweede pad is aangelegd, er is een start gemaakt 
met het rosarium en het eindpunt van het park bij 
de hoofdbrug is verhoogd en opnieuw bestraat. Dit 
laatste zal naar we hopen fietsers en scooters 
belemmeren al te gemakkelijk door het park te 
racen. Er komt nog een fietssluisje maar de ingang 
blijft toegankelijk voor mensen met rolstoelen en 
kinderwagens. 
Het bestuur is nu aan het brainstormen voor 
komend jaar want dan komt de verfijning aan de 
beurt. Vanuit de werkgroep is destijds al een aantal 
zaken bedacht, die in het park thuis zouden 
kunnen horen. Ook ledenvergaderingen en 
parkwandelingen hebben de wensenlijst aangevuld. 
Op de wensenlijst staan opknappen Plein Eendragt 
(rozen/prullen-bakken/banken), banken in het 



park. ronde boombank, kunst, naambordjes bij 
bepaalde bomen, fonteintje bij de speelplaats, 
beukenhaag rondom de Leeuw, 'jeux des boules' 
baan. aanlichten van bomen. 
Dit laatste is nog punt van discussie i.v.m. 
onveilige situaties die dit zou kunnen opleveren. 
Ongetwijfeld zijn er meer wensen bij mensen die 
hun stem nog niet hebben laten horen. Als u 
reacties heeft, wensen of ideeën schroom dan niet. 
Schrijf of bel naar een van de bestuursleden. 
Immers hoe meer mensen , des te meer wensen. 
Aarzel dus niet en reageer ! 

UIT HET WIJK BEHEER OVERLEG (WBO). 
Belangrijke zaken voor De Plantage. 

* Stimuleringspremie . 
Tijdens het WBO van 2 november 1998 is de derde 
ronde stimuleringspremies bekend gemaakt: 
De Plantage heeft op grond van het organiseren 
van het Zomerfeest '98 een premie gekregen van 
D 1000,- !!! 
Op woensdag 25 november is de cheque uitgereikt. 
Wij zullen er zeker een goede bestemming voor 
vinden. 

* Hondenwachters. 
Eind november worden er twee hondenwachters 
aangesteld, beide voor 20 uur per week. Deze gaan 
in heel Schiedam-Zuid werken. Nadere informatie 
over hoe en wanneer moet nog binnenkomen bij 
het secretariaat. 

* Hoofdbrug. 
Wij hebben gevraagd of, wanneer het onderhoud 
wordt uitgevoerd, de afsluiting van de brug zo kort 
mogelijk kan zijn. De wijkcoördinator stuurt ons 
informatie, zodra hij die ontvangt van het Stadserf. 

,~~~~t * Schoonhouden paden. 
' • De zgn. Gralux-paden (de smalle paden bij de 

speeltuin) blijken na een jaar vol met gras te staan. 
Wij hebben gevraagd deze paden regelmatig 
onkruidvrij te maken, anders is er al gauw geen 
pad meer te zien. Afdeling Groen heeft ons 
verzekerd, dat ze in het voorjaar zullen worden 
schoon-gemaakt. 
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* Elektriciteitskast. 
Enkele bewoners hebben een ontwerp gemaakt 
voor een omkleding van de elektriciteitskast, zodat 
hij multifunctioneel wordt. Het WBO heeft ons al 
budget (□ 2500,-) ervoor toegezegd. Het ontwerp 
moet nu nog worden uitgewerkt, met een exacte 
begroting erbij. Na goedkeuring door het WBO 
kan het plan in het voorjaar worden uitgevoerd. 

* Kerstboom . 
Wij krijgen weer een kerstboom van de gemeente. 
die ze op haar beurt weer van Rotterdam krijgt. 
Nadrukkelijk heeft Liesbeth Fluiter aan de 
politievertegen-woordiger gevraagd, dit jaar een 
beter kerstbomenbeleid te voeren en ons van te 
voren te informeren over wat er gaat gebeuren. 



W/ 
SCHIEDAM 

Lange Nieuwstraat 59 
3111 AE Schiedam 
Telefoon 0 10 - 426 12 65 
Telefax 010 -426 42 50 
Auto tel. 06 52733135 

van Hattum 

interieurbouw 
aannemer van timmerwerk 
machinaal timmerbedrijf 

Tuinlaan 46 
3111 AV Schiedam 

Telefoon 010 - 426 25 61 
Telefax 01 0 - 473 12 93 

G. de Jong en Zonen B.V. 
Aannemingsbedrijf van 
Grond- en Sloopwerken 
Lange Nieuwstraat 5 
3111 AC SCHIEDAM 

Gespecialiseerd in asbestverwijdering 

Verkoop 2e hands bouwmaterialen 

Tel: 010-4738000 Fax: 010-4732981 

VAN STIGT THANS 
assurantiën 

Lange Nieuwscraat 101, 

3111 AE Schiedam 

Telefoon 010 - 426 31 53 

Telefax 010 - 426 27 68 

•• 



VEEL MENSEN 
HEBBENAL35JAAR 
'N OOGJE OP ARGUS. 

35 Jaar geleden opende optiek Argus haar deu
ren in Schiedam. En nog altijd kunt u rekenen op 
een hoogst vriendelijke en kundige benadering. 

Bovendien is Argus koploper in zowel modi
sche als technische zin; wat zich internationaal 
aandient vindt snel haar weg aan de Oranjestraat. 

Dat deze 'formule' aanslaat mag blijken uit het 
steeds groeiend aantal trouwe klanten, waar 
Argus sinds jaar en dag op mag bogen. Om ... ·i} 
dus precies te zijn: al 35 jaar! ·" 

••• •• .. .. En, zoals dat hoort bij een jubi- ~ 
• ,,. ; leum, __ zijn er ~ij ~rgus de nodige ~ .· · &.;.\\, . • 

· feesteh1ke aanb1edmgen. \m~ 
Welkom dus bij de jubilaris! 1~,e0 ~ 

ANVO gediplomeerde registeroptometristen/contactlens
specialisten, Audicien NVAB. Ruim 1500 brilmonturen, 
meer dan 30 soorten contactlens-systemen, geavanceerde 
hoortoestellen. Computer-oogtesten, oogmeting, low-vision 
apparatuur, gehoor-metingen. Gratis informatie en advies. 

Oranjestraat 19, Schiedam, telefoon 010 • 473 87 00 
(Ook gevestigd in Vlaardingen en Maassluis) 

BEKIJK 'T BETER MET ARGUS OGEN! 

'Dit is puur een 
goodwill advertentie, 
want eigenlijk heb ik 

hel veel Ie druk.' 

('Maar als u ècht wilt kan ik er 
misschien nog wat tussendoor fietsen.') 

Franck den Duik Reclame 
Advies • Concept • Tekst • Ontwerp 

Compact, flexibel bureau voor activerend contact tussen 
bedrijven onderling en tussen bedrijven en consumenten . 

Rotterdamsedijk 407b, 3112 AP Schiedam 
telefoon 010 - 473 38 66, fax 473 18 84 

e-mail franckdd@worldaccess .nl 

Domino's Pizza Menu 25 cm 25 cm 35 cm 
dagelijks gratis bezorgd van 16.00 tot 23.00 uur CLASSIC PAN PIZZA CLASSIC 

1t,Ul\lltfl tfi\l)\\ltfl lt.RG\ 
BASISPIZZA lomoat en koos 1300 IS,SO 19,00 
FIAMBEE créme fraîche, ui en sPekies 1600 18,SO 25,00 
DOUBLE DIJTCH lomoat, dubbel koos, dubbel ui en 17,50 20,00 28,00 

dubbel aehokt 
AMERICANA tomaat, koos, salami, hom, gehokt 17,50 20,00 28,00 
ZZICAGO tomaat, koos, salami, champignons 17,50 20,00 28,00 

en exlra koos 
HAWAII lomaal, koos, ham, ananas en extra koos 17,SO 20,00 28,00 
HOT AND SPl(Y tomaat, koos, IÁ, paprika, salami en 19,00 21,SO 31,00 

spoanse peper 
VEGGI lomaat, koos, ui, paprika, champignons, 19,00 21,50 31,00 

olijven en extra koos 
( 5 ingrediënten voor depri~ van 4) 

DELUXE tomaat, koos, ui, popriko, salami, gehakt en 19,00 21,50 31,00 
cham~gnons, 
( 5 ingrediënlenvoorde pri~ van 4) 

SHOARMA lomaat, kaas, ruim belegd mei shoonma 19,00 21,50 31,00 
vlees en kuipje shoanma (knoflook) sous 

EXIRAVAGANZZA"' tomaat, koos, ui, paprika, salami, hom, 20,SO 23,00 34,00 
champignons, gehakl, olijven en extra koos 

CALYPSO lomaat, koos, ansjov~, tonijn, ui, 20,SO 23,00 34,00 
champignons, en extra koos 

BASISPIZZA lomaat en koos 13,00 15,50 19,00 
EXTRA INGREDIENT l,SO l,SO 3,00 
Groente ui, paprika, champignons, zwarte olijven, 

ananas, orti*kken of spaonse peper(heel) 
Vlees salami, ham, rundergehakt, bacon of kip 
V°IS ansjovis of tonijn 
Overige dubbel koos of dubbel deeg 

~tra kuipje shoanma (knoflook) sous 2,50 2,SO 2,so......, 

--------- ·---
:+äiïëëii"ÏJij p~~ : 

1 " Alleen bij gelijkgepn-isde of goedkopere pina ~r 

~J!~ll!i!!ll!_ -~ 



STICHTING "ALPHA" ROEMENIE 
Soms kom je er bij toeval achter wat er zich vlak in 
de buurt allemaal afspeelt. Zo kwamen wij 
onlangs achter een zeer goed doel, dat we graag 
onder de aandacht willen brengen van onze lezers. 
In de Hoofdstraat wonen op nummer 175 de heer 
en mevrouw Stuiver. Zij werken voor de Stichting 
Alpha Romania, die in 1992 door Dr. Alexandru 
Lupsa is opgericht. 
Deze stichting probeert de noden van de 
Roemeense bevolking te verlichten door het 
inzamelen van kleding, huisraad, schoenen, 
speelgoed, schoolspullen, naaimachines, 
babyspullen en zelfs krukken en rolstoelen. 
Een goed geoliede organisatie zorgt ervoor dat de 
spullen terechtkomen bij de mensen die het nodig 
hebben, in de provincie Tirgu Mures. Dat werkt als 
volgt. Als iemand in Roemenië iets nodig heeft, 
kan men een aanvraag indienen bij de sociale 
dienst. 
Deze dienst komt op bezoek en bevestigt de 
aanvraag. Als het gevraagde aanwezig is in de 
zending, dan krijgt men de spullen snel, meestal 
binnen een week. Van de transactie wordt 
administratie bijgehouden, zodat handel in 
ingezamelde goederen voorkomen wordt. 
Wel wordt hier in Nederland ( door het echtpaar 
Stuiver) een gedeelte van de ingezamelde 
(luxe)goederen verkocht op rommelmarkten, om 
het transport naar Roemenië van te betalen. Een 
volle vrachtwagen heen en terug kost D 5000,- en 
er gaan tussen de vijf en acht vrachtwagens per 
jaar naar Roemenië, met hier in Schiedam 
ingezamelde spullen. De vrachtwagens zijn van 
een Friese stichting, die transporten naar Oost
Europa verzorgt. 
Behalve goederen, kan men ook donaties geven 
aan de stichting. Daarmee worden medicamenten 
gekocht, of speciale projecten bekostigd. Op dit 
moment bouwt men een dagrevalidatiecentrum 
voor dubbel gehandicapte kinderen. Tevens spant 
de stichting zich in om in Roemenië de sociale 
integratie van gehandicapten te bevorderen en 
bijvoorbeeld ook een "tafeltje-dek-je" van de grond 
te krijgen. 
Wilt U nog meer weten over dit mooie werk van 
mevrouw en mijnheer Stuiver, of heeft u iets te 
geven, belt u dan even naar telefoonnummer: 
4270171. Uw spullen gaan beslist een tweede 
leven tegemoet! 
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"ZICHT OP DE PLANTAGE " 
Een stad bestaat niet uit stukjes gemeentebegroting 
of uit de optelsom van de individuele voorkeuren 
van top-ambtenaren of als het gevolg van jarenlang 
'geen-aandacht-aan-besteden'. 
Wij hebben de afgelopen jaren gemerkt hoe 
moeilijk het is om zelfs al voor zo'n klein stukje 
binnenstad een geïntegreerd beleid te bedenken en 
ook nog samenhangend uit te voeren. Voorbeelden 
te over: onaangekondigde bulldozers, ongewenste 
buslijnen, wel monumenten-subsidies, geen 
renovatie van het park in één keer maar over 5 jaar 
verspreid, wel of geen belangen-parkeren, brieven 
beantwoorden per afdeling of gewoon maar niet, 
eerst een abri neerzetten en dan weer weghalen, 
wel een binnenstad zijn en beeldkwaliteit nodig 
hebben en dan 1,9 miljoen besteden aan de 
renovatie van een brug die uiteindelijk alleen een 
andere kleur gaat krijgen ...... .... . 
Juist de samenhang tussen al die (stedelijke) 
factoren geeft de kwaliteit van het wonen op deze 
plek aan. Daarom is SAMENHANG ook een 
woord, dat van belang is als het gaat om de nota 
over de toekomst van de Plantage die we aan het 
maken zijn. 
Juist de zaken GEINTEGREERD bekijken staan 
wij voor, dus de ontmoeting Lange Nieuwstraat / 
Oranjestraat/ Gerrit Verboonstraat moet nog vele 
jaren mee dus als daar in de toekomst een snelram 
naar Vlaardingen overheen moet, mag je daar nu 
al rekening mee houden. Maar als we willen dat er 
geen vrachtverkeer door het oudste stadspark van 
Nederland rijdt, dan moet die verkeersafwikkeling 
daar wet rekening mee houden. En als er ideeën 
zijn over gescheiden eenrichtingverkeer in het 
Plantage-gebied dan moet er een verkeersoplossing 
komen die enerzijds recht doet aan de 
verkeerspriotiteiten maar zich ook wat aantrekt 
van de plek en de uitstraling daarvan en ook nog 
ruimte bieden aan een stedelijke verbinding met de 
Koemarkt. En dan hebben we het hier nog maar 
over een plekje van ons gehele Plantage-gebied! 

Die nota doet uitspraken over ons gebied en gaat 
daarbij alle belangrijke facetten langs. Verkeer, 
parkeren, al of niet horeca, hoe hoog mag 
nieuwbouw zijn, moet overal worden gebouwd of 
mag er ook openbaar gebied aan het water komen? 
Soms is de ene uitspraak wat concreter dan de 
ander en voor sommige onderwerpen zijn we er 
onderling niet uitgekomen. Daar is niets mis mee, 
door dat gewoon zo op te schrijven is dat 
vervolgens voor iedereen helder en kan van daaruit 
verder gediscussieerd worden. 



) 

Samen met de klankbordgroep uit het gebied en de 
ledenvergadering zijn we tot deze nota gekomen en 
die gaan we begin volgend jaar met de ambtenaren 
en politiek bespreken. Die moeten er tenslotte wat 
mee doen, als het aan ons ligt: uitvoeren! 

Om hier alvast een idee te geven, maakten we 
alvast een stukje samenvatting voor U: 
• De Plantage is een stukje binnenstad dat als 

totaal als beschermd stadsgezicht aangewezen 
zou moeten worden. Bij mogelijk 
conflicterende zaken, zou behoud en 
versterking van die kwaliteit leidend moeten 
zijn. 

• Nieuwbouw in het gebied: graag driehoog en 
met materialen die verwijzen naar de 
historische bebouwing van het gebied: 
baksteen, staal, hout. Daarom moet er o.i. 
gewerkt worden met kwalitatieve architecten 
en ontwikkelaars die hebben bewezen hun nek 
uit te steken voor kwaliteitsprojecten in 
binnensteden. Het zou niet gek zijn als er voor 
heel het "De stadsindustrie voorbij"-gebied een 
kwaliteitsteam onder leiding van een 
onafllankelijk deskundige zou komen. Daarbij 
geef je ook inhoud aan "ambitie". 

• Sloop zoveel mogelijk voorkomen, lege 
panden zouden invullingen moeten krijgen die 
ondersteunend zijn aan de kwaliteit van het 
gebied: artistieke zaken, culturele zaken, 
uiteraard ook wonen, al of niet in combinatie 
met vorige genoemde functies . 

• Plein Eendragt is een uniek pleintje dat als 
collectief woningverbeteringsproject een kans 
moet krijgen. 

• Horeca zien we in dit gebied niet zitten, met 
als uitzondering een theepaviljoen in het 
toekomstige KOPgebied. 

• Kunst in het openbare gebied is een 
onderschat en ondergewaardeerd terrein, wij 
willen wel een voortrekkersrol vervullen en 
een 'wissel-collectie' hebben. Historische 
elementen misstaan volgens ons niet, en een 
prijsvraag voor iets moderns zou ook van ons 
mogen! 

• Het Plantage-gebied is een verblijfsgebied, het 
verkeer dient daaraan ondergeschikt te zijn en 
de Lange Nieuwstraat moet snel heringedeeld 
worden. want zó is het veel te gevaarlijk en 
wordt er veel te hard gereden. 

• Bedrijvigheid is van oudsher aanwezig, en 
mag best blijven. Onze voorkeur daarbij zijn 
milieuvriendelijke zaken, met weinig 
parkeerdruk. Voor het gebied is wonen wel de 
belangrijkste functie. 
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• Het park is er voor iedereen en voor alle 
leeftijden, toch denken wij dat met name voor 
de jongeren er een specifieke plek zou moeten 
komen. 

• De Kop van de Plantage is een ontmoeting van 
stedelijke plekken, maar de Plantage zou 
daarbij zichtbaar en voelbaar moeten zijn, 
kortom: groter worden dan het nu is en een 
oversteek richting Westvest (groen) gaan 
vormen! 

• Geld investeren in het park is prima, al heeft 
het wel lang geduurd. De daarmee ontstane 
kwaliteit kan alleen maar blijven als het 
onderhoudsbudget wordt verhoogd, anders 
verpietert het waar je bij staan ( en wij op 
kijken!) 

• In dat kader moeten er snel honden- en 
parkwachters komen, die samen en voor de 
bewoners toezicht kunnen houden. 

Juist nu er door de gemeente gewerkt wordt aan 
een nieuw bestemmingsplan, vinden we het van 
belang dat we het stadsbestuur laten weten, dat we 
over de toekomst van ons eigen woongebied 
hebben nagedacht. Daar kan iedereen zijn of haar 
voordeel mee doen: de ambtenaren weten hoe er 
over gedacht wordt en kunnen daarmee met hun 
professionele kennis en vakgebied rekening 
houden. De politiek weet welke kant het op moet 
en de andere mensen in de stad weten hoe hun 
medeburgers over de omgeving van hun woning 
denken. Kortom: helderheid en perspectief voor 
velen. 
Daarom is de titel van de nota ook een verwijzing 
naar die toekomst toe: zicht op wat er gebeurt met 
je eigen voortuin en zicht op hoe het gaat 
gebeuren! 

En het zou de Plantage niet zijn als daar niet 
meteen bij hoort dat er ook zicht wordt gehouden, 
op de manier waarop dat gebeurt, zowel bij het 
voorbereiden en bespreken als bij het uitvoeren. 



NIEUWBOUWPLAN ACHTER HET 
VOORMALIG POLITIEBUREAU. 

Zowel onze Belangen- en Bewoners-vereniging "de 
Plantage'· als de bewoners-vereniging Schiedam
Zuid hebben het hoofd aan de sector VROM van de 
gemeente laten weten dat het Bouwplan dat net na 
de vakantie ter visie lag, van onvoldoende kwaliteit 
te vinden. 

Verschijningsvorm onvoldoende. 
Als het gaat om nieuwbouw in dit monumentale 
gebied dat moet dat met zorg gebeuren. Het is 
jammer dat er een studienota van de gemeente is 
("de Stadsindustrie voorbij") waar te weinig 
randvoonvaarden in voorkomen. Jammer van die 
drie jaar dat het maken er van geduurd heeft, 
trouwens de studienota is nooit vastgesteld en het 
wachten is daarom nu op het komende 
bestemmingsplan. 
Wij verwijzen natuurlijk ook naar de 
discussieavond van 1 oktober 1997 waarbij de 
Bewonersverenigingen Zuid en de Plantage samen 
met de leden van twee raadscommissies de 
studienota hebben besproken. Het ambitieniveau 
voor dit centrumgebied is hoog, de ontwikkelaar en 
architect van het bouwplan "De Werf' hebben dat 
ervaren: hun plan werd dor de raadscommissie als 
'te mager" afgewezen. Ook het nu ingediende plan 
vinden wij 'doorsnee-achitectuur'. het had overal in 
Nederland kunnen staan, het trekt zich niets aan 
van de kwaliteiten van de omgeving, is nergens in 
de hoogte gedifferentieerd en de meer dan 72 
meter rechte en platte 'bovenbouw' die als 4e laag 
ook een zichtrelatie van de achterzijde van de 
Lange Nieuwstraat met het water verhindert, 
vinden wij géén goede invulling. 

Omgeving en inrichting. 
Als het gaat om de relatie van het bouwplan met de 
omgeving. achten wij het niet uitgesloten dat in de 
toekomst de locatie ter plaatse van het huidige 
sloopbedrijf naast het plangebied, beschikbaar 
komt voor een andere invulling. Een openbaar pad 
langs het water zou wat ons betreft dan een 
onderwerp van bespreking zijn, hetgeen de vraag 
oproept of het "Schelpenkadepad" op 40 cm boven 
het water in het voorliggende bouwplan bedoeld is 
als toekomstig langzaam-verkeers-route langs de 
Nieuwe Haven of als uit te geven terrein, waarna 
ongetwijfeld een wildgroei aan Gamma-artikelen 
en individuele invullingen als pergola's en 
,,vindschennen te ervaren zal z~jn. Juist als er een 
totaalvisie zou zijn die het verband langs de 
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waterkant zou aangeven, dan heb je iets om aan te 
toetsen. 
* In de huidige situatie draagt het aanwezige groen 
ook bij aan de verlevendiging van het beeld. Een 
grote boom straalt ook iets uit van "leeftijd", 
"ruimte" en "natuur". In het huidige bouwplan is 
op geen enkele wijze openbare ruimte aan het 
water aanwezig en wordt er ook geen groen 
toegevoegd aan de situatie. Sterker nog, het huidig 
groen verdwijnt er voor. 

* In dit gebied is sprake van 12 parkeerplaatsen, 
waarbij er van uit wordt gegaan dat de gemeente 
de toekomstige bewoners zal dwingen hun auto in 
de garage te plaatsen. Dat betekent o.i. dat in dit 
plangebied plaats dient te zijn voor 24 auto's 
waarbij de parkeerdruk op de omgeving (Lange 
Nieuwstraat en Tuinlaan) zal worden ontzien. 

En nu de Raadscommissie weer aan het woord 
laten? 

l 



Bestuur en Werkgroepen Bewoners- en Belangenvereniging "de Plantage" november 1998 

Bestuur: 
Saskia Berkhout Lange Nieuwstraat 13a 4731450 algemeen lid 
Leny Berkvens Tuinlaan 100 4262582 secretaris 
Liesbeth Fluiter Tuinlaan 18 4730634 algemeen lid 
Bert van Kan Nieuwe Damiaan 714 2732757 voorzitter 
Mieke Willigers Lange Nieuwstraat 17b 4271128 penningmeester 

Redactie Ledenblad: 
Leny Berkvens Tuinlaan 100 4262582 redactie 
Mai:ion Rodenburg Lange Nieuwstraat llb 4267120 redactie 
Tosca Vissers Lange Nieuwstraat 173 2732152 redacteur 

Werkgroep Kinderactiviteiten: 
Alien den Duik Tuinlaan 32 4732318 
Margot Kleijweg Makkerstraat 4 4733823 
Annie Rondeltap Hoofdstraat 309 4264246 coördinatie 
Astrid Uiterwijk Tuinlaan 56e 4732378 
Marion Verzijden Lange Nieuwstraat 105 4739747 
Sylvia Vlasveld Plein Eendragt 3 4733194 
Marianne de Wit Tuinlaan 96 4739213 

Werkgroep "Culturette": 
Hedwig v. Adrichem Tuinlaan 50 4731881 
Ton van Adrichem Tuinlaan 50 4731881 
Volkert Bonga Tuinlaan 1 0c 4738169 
Petra v.d. Griendt Lange Nieuwstraat 103 4261407 
Aad van der Griendt Lange Nieuwstraat 103 4261407 coördinatie 
Theo van der Hek Lange Nieuwstraat 145 4731306 
Herman Vlasveld Plein Eendragt 3 4733194 

Werkgroep Bedrijven: 
Leny Berkvens Tuinlaan 100 4262582 

Werkgroe1) "Toekomst Plantage" 
Alle bestuursleden, zie boven 
Ellen Coebergh Tuinlaan 12 4262072 
Pieternel van Driel Tuinlaan 68b 4735830 
HanElskamp Tuinlaan 40 4270639 
Peter Fluiter Tuinlaan 18 4730634 
Aad van der Griendt Lange Nieuwstraat 103 4261407 
Gabrielle Kok Tuinlaan 2b 4264563 
Guiseppe Raaphorst Tuinlaan 14 4735480 
Jan Sonneveld Tuinlaan 24 4266901 
Tosca Vissers Lange Nieuwstraat 173 2732152 
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men, afwassen en het -~vondmaal 
verzorgen. Om 18.00 uur zat de 
:::ware taak er voor zuster Blasia 
,,o. Hoewel het ook voorkwam dat 
zê •in de avonduren nog wat huis
:1oudelijke klusjes moest verrich
:en. 
.,Ja, de zusters hebben vroeger 
heel hard gewerkt," weet zuster 
Paula uit ervaring. Vroeger leef
.i en gemiddeld dertig zusters in 
::et klooster aan de Tuinlaan. Ie
:ier had een eigen kamertje, maar 
mocht familieleden alleen in de 
Aficiële spreekkamer ontvangen. 
Ze waren herkenbaar aari. hun 
•:-itte habijt met zwarte cape en 
·;ervulden allen een dagtaak. De 
•~en werkte buitenshuis in de zie
~:enverzorging, het onderwijs, het 
·,veeshuis. de bejaardenzorg of het 
,chippersinternaat. Terwijl de an
,:er de handen vol had aan het 
::uishouden. ,.Je deed het werk -
5ezamenlijk. De zusters die in de 
·,•;askamer, de keuken of de naaik
·~mer werkten, waren echt niet 
:ninder dan de zusters die bijvoor
:)eeld op de lagere school lesga-
•. ·en. We konden het werk buitens
:~uis alleen maar aan omdat we 's 
""vonds niet meer hoefden te ko
~:en of te wassen. Je had elkaar 
::odi_g, anders redde_ je het ni~t."_ 

",-, . , • - • • - •• ""I""' • •.,~• .. • . .- • •f"\ U "'~,... .... ... ,., , , 

'••··. ···--~ ::1:. ·-· . .. ,.... •···· ·- ~_·\ ~:\~-~ ~-?~·.'? ,~ .. ~-·- · .:: 

:;·_ ..:::,.:_. . :• 

:-NleuWe·:IJ~stemming -
ldóöster'. niet ·bekend 

.. 
Schiedam - Rubens Holding uit nurnenten. Hier loopt volgens 
Schiedam is met ingang van 5 de gemeente Schiedam een on
oktober de nieuwe eigenaar van derzoek naax. De Historische 
het oude klooster .aan. de Tuin- Vereniging Schiedam noemt het 
laan in Schiedam. De directeur- klooster in een rapport een ob
eigenaar van het handelsbedrijf ject dat op architectonisch en 
in voedingsmiddelen zegt nog historisch gebied beeldbepalend 

: geen concrete besteniming voor • en waardevol is voor Schiedam. 
het grote. pand te weten. Het Het pand uit 1865 valt op door 
blijft in ieder geval na·de opleve- haar neoclassicistische, gepleis- •. 
ringsdatum niét :leeg staan. terde lijstgevel met rondboog-
. ;,Misschien ga ïk er zelf wel een • . vensters. Aan de achterzijde van 
tijdje 'Nonen. We doen er alles . . het gebouw.bevindt zich eeri ka
aan om. dit unieke ·gebouw· zo: -·- pel mefeen·zevenhoekig,ëabsis:· 
veel mogelijk intact te laten", al- In de nis boven de ingang is een 

. dus dé nieuwe eigenaar. • beeld vän de H. Catharina van 
··Het ' klbostèr • dät werd ontwar- Senen bevestigd en in de tuin 
pen door W. Thijsseil staat niet staat een beeld van St. Domini
_op 'de:lijst van beschermde mo- cus. 

dichtging, veel leuke reacties, 
brieven en cadeautjes. ,,We hopen 
met elkaar dat Schiedam ons mist 
omdat wij altijd voor de gemeen• 
- n i.. ,.. ..., :.. • .:,. i • "'\ ... -"'\_ . .. ,. •• ,... T"\ , ., .,. , . ,.: .. .. 

kent. Ze begeleidt daarnaast de 
vertrekkende zuster1;_. Het belang
rijkste op dit moment voor haar is 
het feit dat alle zusters ondanks 

: ... . ' 1 , . 

maken en noem maar op. Lekker 
genieten. Dat heb ik ze wel hon
derd keer verteld." 

Uitrazen op de gang 
Niet lang geleden galmden nog 
vrolijke kinderstemmen in de be
tegelde hal. Kinderen uit het 
asielcentrum aan de Westvest 
mochten van de zusters van tijd 
tot tijd lekker uitrazen op de 
gang. ,,Deze kinderen zitten an
ders de hele dag opgesloten in een 
klein kamertje. Er wonen daar 
vijftien gezinnen in één huis. Dat 
gaat je aan je hart hoor. En wij 
hebben plaats genoeg. Van de zo
mer mochten ze poedelen in een 
teiltje water buiten in de klooster
tuin. Dat was zo gezellig," vertelt 
zuster Paula. 
Deze herinnering brengt ook een 
glimlach op de gezichten van zus
ter Agatha en zuster Blasia. Sa
men halen ze meer prettige ge
beurtenissen aan. De kinderen 
die voor hen kwamen zingen met 
St. Maarten. Het kaarsenconcert. 
vorig jaar op initiatief van de 
-buurtwàar75bewoners op ät'kwa~ 
men. Het verblijf van veertien 
jongeren uit Tsjechië in het kloos
ter. ,,De buurtvereniging zocht de 
laatste tijd vaker toenaàe,ine; 0 m-. .. . . . 
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